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Hans Keller is op 19 februari overleden.
Ik ben op zijn begrafenis geweest ook
om een speech te houden. Helaas
door tijdgebrek ging dit niet door. Ik
heb Marja beloofd om dit te doen in
mijn voorwoord, bij deze.
Ik heb 40 jaar geleden Hans leren
kennen. Hij kocht hout bij mij voor zijn
projecten. Enkele jaren later had ik ook
een huisje op het tuincomplex. Wie
kom ik daar tegen: Hans. Hans was
jaren voorzitter van de tuincommissie
waar op de zaterdagen veel werk ver
zet werd. Maar Hans ging ook gewoon
doordeweeks door. Dan kwam ik hem
tegen op de parkeerplaats en vroeg;
'Moet dat niet op de zaterdag?' Dan
ziei hij: 'Nee, dit moet nu, dan is het
klaar'.
 
 

Van de voorzitter

Hij heeft in al die jaren veel werk verricht zoals met de trekker en een brander
daarachter om de paden schoon te branden van onkruid. Ook gras maaien of
schelpen op de paden strooien. Hans was een uniek persoon waar menig
tuinder een voorbeeld aan kan nemen. Meer dan 30 jaar heeft hij dit gedaan
om van Water-Land een mooi complex te maken. Helaas is enkele jaren geleden
de tuincommissie gestopt door een conflict met het toen zittende bestuur. Dit
heeft hem veel pijn gedaan. Pijn die hij niet verdiende. Afgelopen seizoen kwam
ik hem weer tegen; hij gaf mij een map met informatie over hoe het verder moet
met het tuincomplex. Ik ga indien nodig hier gebruik van maken. Hans: rust
zacht, misschien kom je daarboven ook weer een tuin tegen waar je je hobby
kunt uitvoeren. Marja en naaste familie wens ik veel sterkte de komende tijd en
denk aan de mooie herinneringen met hem.
Ook nu moeten we door met de realiteit. Het nieuwe seizoen begint weer. Zoals
u al gelezen zult hebben krijgen we een nieuwe penningmeester. Ook hebben
er zich 2 kandidaten aangemeld voor het bestuur. Zoals het er nu uitziet zijn de
paden klaar, sommige paden moeten nog gewalst worden en op een aantal
plekken nieuw gras ingezaaid. Wij hopen dat als het seizoen echt gaat beginnen
dit klaar is.
Ik wens alle tuinders een heel fijn seizoen toe en hoop dat  iedereen zich zal
houden aan de spelregels. Tot slot zijn er nog steeds vacatures in de diverse
commissies, wil je daarbij helpen meld je dan nu aan.
 
Bertus Kempes, voorzitter
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Van de redactie
In het eerste nummer van 2023 aandacht voor het vele werk dat op ons park in de wintermaanden verricht is en nog
moet gebeuren. Daar zijn vele handen voor nodig maar gelukkig mogen we steeds meer enthousiastelingen begroeten.
Naast de verplichte tuindiensten is er nog behoefte aan meer vrijwilligers.
Een nieuwe rubriek in dit nummer: Ik ben van mening dat….met meteen twee artikelen van betrokken tuinders. Stuurt u
vooral uw mening in omtrent zaken die zich afspelen op ons tuinpark!
De nieuw opgerichte educatiecommissie zoekt tuinders met ideeën om hier invulling aan te geven. Denk aan: lezingen,
workshops, vogels spotten, kortom alles waardoor het tuinieren nog interessanter kan worden. In dit nummer ook de
jaarplanning zodat u vast de data kan noteren.
En vergeet u niet de enquête in te vullen die op de website staat omtrent het gebruik van het clubgebouw en welke
functies de leden belangrijk vinden?
We zijn blij Sheila Brands te verwelkomen als nieuw lid van de communicatie-commissie.
We wensen u een mooi en vruchtbaar tuinseizoen!
 
Ria Platvoet
 

Samenvatting onderzoek biodiversiteit in
volkstuinen
Op de pagina hiernaast treft u de samenvatting aan.
Tijdens dit onderzoek van de studenten van de Aeres Hogeschool is er gekeken naar de biodiversiteit van vliegende
ongewervelden en kleine zoogdieren in het volkstuinencomplex van VTV  Water-Land. Het is belangrijk dat dit gedaan
wordt,omdat de biodiversiteit, vooral rondom stedelijke gebieden aan het verslechteren is. Aan de hand van dit onder
zoek kan er dan ook gekeken worden of de maatregelen die in het volkstuinencomplexworden toegepast effectief zijn,
of eventueel aangepast moeten worden.
De inventarisatie is uitgevoerd in drie verschillende vegetatietypen, het grasveld, de
pinksterbloemenstrook en de bloemenweide, waar in elk type een ander maaibeheer wordt
toegepast. Er is hierbij gekeken naar het verschil aan biodiversiteit van ongewervelden en kleine
zoogdieren tussen de verschillende locaties. Dit is gedaan aan de hand van een aantal vang- en
determinatiemethoden.
Allereerst is er gebruik gemaakt van plakvallen om de vliegende ongewervelden te vangen en determineren. Ook is er
tijdens dit onderzoek een 24-uurs meting gedaan. Tijdens deze  meting zijn er metingen gedaan met sleepnetten en een
lichtval. Tijdens deze meting zijn er in de verschillende vegetatietypen ook live-traps neergezet om te kijken naar het
aantal kleine    zoogdieren. Met de lichtval is er gekeken naar welke nachtvlinders aanwezig zijn.
Aan de hand van verschillende indexen is gebleken dat over het algemeen de biodiversiteit in het grasveld het laagst
is, en in de bloemenweide het hoogst. Het verschil in maaibeheer is dat er in de bloemenweide het minst wordt gemaaid.
Er is dus te concluderen dat de biodiversiteit van vliegende ongewervelden hoger is als er minder wordt gemaaid.
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Tuin 129: WABI SABI
Wabi sabi, een Japanse term, de schoonheid van het onvolmaakte. Dat was meteen de naam voor deze tuin.
Tuin 129, de door mij zo fel begeerde, beschouw ik als mijn meesterwerk.
 
Alles moest van de grond af worden opgebouwd. De hele tuin bleek, nadat ik hem had gekocht,  afgedekt met dekzei
len. Met dertien man hebben we die er afgetrokken. Daarna resteerde harde kale klei waar wel meteen een soort spa
gettislierten uit naar boven kwamen. Dat bleken later de wortels van de haagwinde. De kleine denneboompjes bleken
heermoes. In het begin dacht ik die uit te kunnen spitten, maar dat gaat niet lukken, die wortels gaan tot China of zo. Ik
was dus in het bezit van 600 m2 kale, nauwelijks te bewerken klei met onuitroeibaar onkruid. (Vandaar de dekzeilen).
Maar het is door keihard werken gelukt om er een sprookjesachtig parkje van te maken.
Alles wat ik zo lang wilde was mogelijk, ik reisde stad en land af naar kwekerijen en tuinfestivals, plantte, oogstte en was
gelukkig. 
Mijn oogappel, Jasmina, deed hier haar eerste stapjes, hanteerde de hark nog voor ze kon lopen. Tulpen deden het niet
goed, maar heesters des te beter. Er staan beeldschone bijzondere heesters:

Salix exigua - een wilgje als wuivend gras
 
Euonymus europaeus - wilde kardinaalsmuts
 
Euonymus planipes - een kardinaalsmuts met charmant
hangende mutsjes
 
Euonymus alatus - prachtige hardroze herfstkleur
 
Wisteria - Blauwe regen. Het soort van bloemtrossen van 60
centimeter.
 
Clerodendron - kansenboom, blad ruikt sterk naar pinda
kaas
 
Cotinus Grace - pruikenboom, mooier dan de coggygria
die donkerder, kleiner blad heeft
 
Sino Caly Calycanthus - specerijstruik
 
Cercis canadiensis forest Pansy - Judasboom, rood
hartvormig blad met groene nerf
 
Cornus kousa Satomi een kornoelje met grote witte bloe
men met rode stippels eetbare vrucht
 
Stewartia pseudocamellia - een schoonheid met zoals de
naam al aangeeft bloemen als camelia’s
 
Viburnum plicatum
 
Leycesteria - grootmoeders oorbel

 
Mespilus Germanic - mispel, mooie bloem en eetbare
vrucht.
 
En alles overkoepelend de PAULONIA TOMENTOSA, 7 jaar
geleden als stekje geplant en nu een reus met bloemen in
een onwaarschijnlijke lila kleur. De bladeren zijn de groot
ste! 
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En er is een kas gemaakt van ramen, waarin tomaten het
uitstekend doen.
Er zijn bessenstruiken, aalbessen, kruisbessen (waarvan ik
de groene het lekkerste vind), frambozen, bramen, 2 soor
ten peer, pruimen en 1 kers, rabarber en een perzik (of heb
ik die gerooid?).
 
Maar na 7 jaar werd het te veel, zo’n grote tuin, al dat werk,
en dan ook nog al die slakken die je achterna moet zitten.
Ik werd tachtig. Met pijn in mijn hart moest ik constateren
dat zo’n bewerkelijke tuin door mij niet meer te onderhou
den was. 

Kortom, ik begin weer helemaal opnieuw, maar dan in een
gewone tuin van 304 m2, dus dat gaat me wel lukken, zeker
als Jasmina me nog wil helpen. Ze was al hartstochtelijk
bolletjes aan het planten, dus wie weet.
 
Ik hoop dat tuin 129 zal worden gekocht door een gepas
sioneerde tuinier.
 
Petra, tuin 122 

Bond van Volkstuinders: Mijn tuin
Alle tuinders hebben eind vorig jaar een mail gekregen van de Bond van Volkstuinders  over een persoonlijke inlog op
de website van de Bond. Onder de link Mijn tuin vind je daarin je facturen, je kunt er adres- en andere wijzigingen
doorgeven en ook de eindstand van je watermeter. Ook kan daar informatie in worden gezet over je tuindienst. Maar
dit onderdeel van de website vinden we niet goed vormgegeven. Het is heel lastig om informatie te vinden of zaken door
te geven. We hopen dat dit ooit verbetert. Wij, als afdeling Water-Land, gaan dit dan ook voorlopig niet gebruiken. De
tuincommissie blijft je gewoon mailen over zaken rond de tuindiensten en de watermeterstand kun je aan het eind van
het seizoen doorgeven via een link op onze eigen website.
Je kunt als je dat wilt wijzigingen in je persoonlijke situatie doorgeven via de link op de site van de Bond, maar dan ook
graag nog een mail naar onze eigen secretaris: secretariaat@vtv-waterland.nl
 
Bestuur en ICT
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Enquête gebruik clubgebouw
Op de ALV van 26 november is het voorstel aangenomen om een onderzoek in te stellen onder de leden naar het gebruik
van het clubgebouw en welke functies de leden hierin belangrijk vinden. We staan namelijk voor een grondige renova
tie van het pand en de buffetcommissie heeft aangegeven dat ook een renovatie van de keuken en het buffet nodig is.
Voor we een plan met begroting maken, willen we de leden hierover raadplegen.
Op onze website staat een enquête over het gebruik van het clubhuis.
We hopen van harte dat ieder even de moeite wil nemen om de deze enquête in te vullen.
Je mening is belangrijk om een goed plan te maken voor het clubhuis.
Het invullen duurt ongeveer 10 minuten. De gegevens worden anoniem verwerkt.
Je vindt de enquête op vtv-waterland.nl/enquete of via de link op de homepage.
Is het lastig voor je om de enquête online in te vullen, dan kun je eventueel een papieren versie ophalen in de winkel.
De sluitingsdatum voor de enquête is 23 april 2023.
 
Het bestuur

Jeu de boules
De tuincommissie vroeg zich in een
nieuwsbrief af of de jeu de boules
banen nog wel moeten blijven be
staan omdat ze niet gebruikt worden.
Daar kwamen een aantal reacties op.
Bijna iedereen vond dat ze moeten
blijven. Daarom deze oproep:

Heb je af en toe zin in een partijtje jeu
de boules, kom dan op donderdag
avond naar de banen bij het clubhuis.
We beginnen om 19.00 uur en het gaat
alleen door bij mooi weer. We begin
nen in de maand mei. Je hoeft je niet
vooraf aan te melden.
Vergeet je ballen niet.

Jaarplanning
In onderstaande lijst staan de activiteiten voor 2023 zoals die op dit moment bekend zijn.
De datums voor de tuindiensten kun je vinden op onze website vtv-waterland.nl

•   Bestuursvergaderingen: elke eerste maandag van de maand om 19.30 uur.
•   Bestuurszitting: elke eerste en derde zaterdag van de maand van 11.00 tot 12.00 uur in het Bivak. U kunt zonder

afspraak naar binnen lopen.
•   Sluitingsdata kopij voor De Water-Lander: 15 mei -15 juli - 15 september.
•   Voorjaars ALV: zaterdag 27 mei.
•   Najaars ALV: zaterdag 2 december. (Bondsvergadering: 9 december 2023).
•   Voorzittersoverleg commissies: 8 april en 23 september.
•   Extra ALV over inzet van de leden, n.a.v. de notitie van de Bond over dit onderwerp: Deze bijeenkomst vraagt meer

voorbereiding en wordt uitgesteld tot een nader te bepalen datum. Deze ALV is dus niet op 22 april.
•   Informatie-bijeenkomst voor (nieuwe) tuinders: zaterdag 13 mei. In deze bijeenkomst vertellen de verschillende

commissies over hun werk.
•   Medewerkersdag: zaterdag 9 september.
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Een triest bericht
We kregen het droevige bericht dat Hans Keller op 19 februari is overleden.
Hans was een zeer prominent en actief lid van onze volkstuinvereniging. Hij heeft
jarenlang de tuincommissie van onze vereniging geleid. Dat deed hij met een
enorme inzet: hij organiseerde de werkdiensten, regelde daarbuiten ook allerlei
activiteiten en zorgde ervoor dat ons volkstuinpark er prachtig verzorgd bij lag.
Eerder heeft hij ook veel sportactiviteiten op Water-Land georganiseerd.
Doordat hij alom aanwezig was op Water-Land en met heel veel enthousiasme
van alles regelde, was hij voor velen, binnen en buiten onze vereniging, het
gezicht van Water-Land.
Wij wensen zijn familie en vrienden veel sterkte bij het dragen van dit verlies.

Het bestuur

Educatiecommissie
Beste, gewaardeerde tuinbroeders en -zusters!

Kijk, als een oproep voor leden van de nieuw opgerichte educatiecommissie een dergelijke kop heeft, dan kun je ervan
uitgaan dat het ze menens is. Best en gewaardeerd omdat je daarmee met een goede toon begint en tuinbroeders en
-zusters om aan te geven dat het een commissie moet zijn die niet alleen voor ons allen is, maar ook nog eens verbindend
werkt. Om dit te bewerkstelligen heb je ten eerste leden nodig, en ten tweede initiatieven. Dat is dan ook wat we met dit
bericht over willen brengen.
Op het moment van schrijven zijn allerlei processen in werking gesteld om de commissie handen en voeten te geven.
Ledenwerving is er één van, maar de eerste vergaderingen met de huidige leden, vragen om een afgevaardigde van
ons Bestuur, overleg met de overige commissies, en het samenstellen van een bescheiden programma horen daar zeker
bij. We zijn er maar druk mee…

Wat we voor ogen hebben met de nieuwe educatiecommissie is, zoals de naam al doet vermoeden, het geven van
informatie over onderwerpen die met tuinieren, ons complex en aanverwante zaken te maken hebben. Dit kan bestaan
uit lezingen, cursussen, uitstapjes op en buiten ons complex en ga zo maar door. Van belang is dat het educatieve
karakter voorop staat en dat het een zo breed mogelijk publiek aanspreekt. Het moet namelijk wel leuk blijven. Heb je al
ideeën, zoals:
Lezingen, denk aan onderwerpen als wat te doen met slakken, hoe om te gaan met onkruid, natuurlijke bemesting,
zoogdieren op de tuin of hoe houden we onze rozen mooi, etc.
Events, denk aan workshop Ikebana, dagbezoek showtuinen, yoga in het wild, etc.
Kidsclub, denk aan vogels spotten, wol kaarden, hoe bouw ik een boshut, wildplukken op de tuin, etc.
Heb je ideeën hoe je bovenstaand vorm kan geven, of heb je andere leuke ideeën voor de educatiecommissie, meld
dat aub via een e-mail aan ons.
edu@vtv-waterland.nl

Wij vinden het nu al leuk, jullie ook?

Met vriendelijke groet,
Ernst Neve, tuin 100
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Een nieuwe rubriek: Ik ben van mening dat......
 
Wilt u reageren op zaken die spelen op ons tuinpark? Dat kan in de nieuwe rubriek: Ik ben van mening dat...
Deze nieuwe rubriek staat open voor elke tuinder van Water-Land.
De volgende regels gelden:
• Een artikel mag nooit betrekking hebben op of gericht zijn aan personen.
• Een artikel dient qua inhoud altijd te voldoen aan de fatsoensnormen zoals die tussen mensen onderling als normaal
mogen worden ervaren.
• Het bestuur kan in overleg met de redactie publicatie tegengaan als van voorgaande regels wordt afgeweken. De
ingreep dient wel altijd met redenen te worden omkleed.
• De redactie kan in overleg artikelen inkorten.
• Bestuur en commissies kunnen, als daar aanleiding voor is, een reactie plaatsen bij een artikel.
• Er staat altijd onder van wie het artikel afkomstig is.
Je artikel graag mailen naar communicatie@vtv-waterland.nl. De sluitingsdatum voor je artikel kun je vinden in de laatste
Water-Lander.
 
Onderstaand de eerste twee inzendingen.

Sinds 2019 draagt het park met trots het Nationaal Keurmerk
Natuurlijk Tuinieren. Elk jaar komt de tuincommissie weer bij
elkaar om dit keurmerk te behouden, door het bedenken
en uitvoeren van bijzondere projecten die de biodiversiteit
op het park versterken. In 2022 kwam ons bestuur met een
nieuw maaibeleid. Er zou minder vaak per jaar gemaaid
worden, ten behoeve van de natuur op het park. Minder
maaien geeft meer ruimte aan de ontwikkeling van de
natuur, waardoor de biodiversiteit op het park groeit. In
langer gras zitten bijvoorbeeld meer insectensoorten dan
in gras wat veel kort wordt gemaaid. Maar het nieuwe
maaibeleid brengt ook nadelen voor de tuinders met zich
mee. De vraag die hierbij komt kijken is: Wie is hier nu be
langrijker? De tuinder of de natuur?
Afgelopen september was ik aanwezig bij de algemene
ledenvergadering, waarbij ik als barpersoneel iedereen
mocht verblijden met een kopje koffie, glaasje fris of een
lekker biertje. Tijdens de vergadering kon ik vanachter de
bar alles goed zien en horen. Toen kwam er het discussie
punt over het nieuwe maaibeleid van het bestuur. Ik zag
het gebeuren hoe de stemmen precies 40-40 waren
geëindigd. Vanuit mijn positie kon ik beide partijen in deze
discussie goed begrijpen, maar het mocht duidelijk zijn dat
er weinig beweegruimte was tot het sluiten van een com
promis. Daarom schrijf ik dit artikel voor iedereen hier op het
park. Ik wil iedereen graag meenemen door de ogen van
een student bos- en natuurbeheer, als mede een tuinder in
hart en nieren. Met dit artikel geef ik mijn kijk op deze situ
atie.
 
Standpunt bestuur
Allereerst wil ik de bril van student bos- en natuurbeheer
opzetten en een blik werpen op de plannen van ons be
stuur. Het bestuur die zorg draagt voor de natuur waar dit
prachtige park op staat. De natuur waar we in wonen, waar
we van kunnen genieten en gebruik van mogen maken.
Over de afgelopen jaren heeft de tuincommissie mooie

projecten uitgevoerd en er liggen er nog vele in het ver
schiet. Ook dit jaar zullen zij weer bij elkaar komen om het
park om te toveren in een waar paradijs voor mens, dier en
natuur. In 2022 kwam het bestuur met een nieuw maaibe
leid, waarbij de ontwikkeling van natuur en versterking van
biodiversiteit op de voorgrond zal treden. Ondertussen is
het alweer april 2023 en zijn de eerste tuinders al op het
park gespot om te kijken hoe het huisje en het park erbij
staan na alle gezellige winterdagen.
 
Standpunt tuinders
Dan wissel ik nu van bril en ben ik puur een mede-tuinder
die het niet eens is met het nieuwe maaibeleid van het
bestuur. Veel van ons hebben kinderen of zelfs al kleinkin
deren die hier maar al te graag komen om te spelen in de
natuur. Helaas brengt spelen in de natuur een risico met
zich mee, namelijk tekenbeten. Alhoewel tekenbeten geen
pijn doen en de kans op het krijgen van de ziekte van Lyme
erg klein is (2-3%), zijn we voorzichtig en doen we regelma
tig tekenchecks bij elkaar. Met dit nieuwe maaibeleid is de
kans groter dat er meer teken in de grasvelden aanwezig
zijn, waardoor ook de bezorgdheid rondom teken groeit.
Wij willen gewoon kunnen genieten van het park en de
natuur, zonder de hele tijd bezorgd te hoeven zijn om teken.
Daarnaast hoorde ik veelal het argument van de schelpen
paden. Er zijn recentelijk nieuwe schelpenpaden gekomen,
waardoor we ons weer vrij en makkelijk over het park kunnen
begeven. Met het nieuwe maaibeleid zou de kans op het
overwoekeren van deze nieuwe paden groter worden,
waardoor de paden weer onbegaanbaar zouden worden
voor fietsers, mindervaliden en mensen met een babywa
gen. Dit willen wij niet, wij willen gewoon van ons huisje naar
de kantine of parkeerplaatsen kunnen bewegen zonder
frustraties over de paden.

 Door de ogen van een student
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Met beide benen op de grond, maar elk in een andere
wereld
En ik, ik sta er precies tussenin. Ik begrijp beide partijen,
omdat ik met twee brillen naar de situatie kan kijken. Als
mede-tuinder zie ik de bezorgdheid van ouders met jonge
kinderen en snap ik de frustraties rondom de begaanbaar
heid van het schelpenpad. Maar als derdejaars student
bos- en natuurbeheer vind ik het juist belangrijk dat er meer
aandacht komt voor de natuur en ben ik juist voor minder
maaien. Ik zie goede punten in de verhalen van beide
partijen, maar ook de onrealistische idealen. Ik heb het er
weleens eerder over gehad met vrienden en familie, dat ik
mijn kennis vanuit het hbo eens moest betrekken bij de tuin.
De plek waar mijn liefde voor de natuur echt is gegroeid en
mij heeft ontwikkeld tot de persoon die ik nu ben. Zonder
dit prachtige park, was ik nooit begonnen aan mijn studie
bos- en natuurbeheer. De eerste editie van De Waterlander
van 2023 vond ik daarom ook een mooi uitgangspunt om
toch eens de stoute schoenen aan te trekken. Ik wil iedereen
mijn blik als student bos- en natuurbeheer meegeven.
Ondertussen is er een nieuw maaiplan gerealiseerd,
waarbij een kleine meerderheid van de stemmen voor dit

nieuwe plan is (58 voor en 31 tegen).
Ik hoop dat dit artikel iedereen een frisse blik op de situatie
geeft, want soms is een frisse blik precies wat nodig is voor
vooruitgang. Met dit artikel wens ik mijn kijk op beide werel
den te geven. Daarnaast wil ik iedereen allemaal het gevoel
geven dat iedereen gehoord wordt, dat er naar ieders
verhalen en meningen geluisterd wordt. Toch denk ik dat
het beter kan. Ik vind het nieuwe maaiplan voor het komen
de seizoen prima, maar ik ben van mening dat er in de
toekomst aanpassingen kunnen worden gemaakt, waar
door er nog meer mensen blij zullen zijn met het maaiplan.
Als we maar naar elkaar luisteren en samen werken. Want
met samenwerking komen we heel ver om van dit park een
waar paradijs te maken voor mens, dier en natuur.
Laten we er weer een mooi seizoen van maken dit jaar!
 
Fleur Tromp, tuin 220

Ik schaam me voor (een deel van) mijn medetuinders. Ik heb onlangs samen
met een aantal anderen vuil geraapt op ons park, vooral bij de groenwallen.
De opbrengst is niet te geloven en verbijsterend. 
Planken en geimpregneerd tuinhout met spijkers, heel veel plastic, flessen en
kapot glas, allerlei tuinspullen, speelgoed en gewone volle vuilniszakken. Je kan
het zo gek niet noemen of het lag er. 
Dieren kunnen zich verwonden, allerlei nare stoffen komen in de grond, plastic
vliegt overal heen. 
En we zitten hier op een volkstuinpark, waar je verwacht dat er natuur-en die
renliefhebbers verblijven!
Beste medetuinders, let svp ook op of je mensen dingen ziet dumpen op de
groenwal of elders op het park. 
En als je iets ziet liggen, wil je het dan meenemen en in je vuilnisemmer gooien
of bewaren tot het in de container kan, of inleveren tijdens een tuindienst?  
Op een mooi tuinseizoen!

Bettie van Nieuwenhoven
 

Schaamte en verbijstering
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Water-Land kids
Zodra het wat warmer wordt in het voorjaar en er weer nieuwe blaadjes aan bomen en planten zitten, laten ook
steeds meer insecten zich zien. Ga op zoek naar insecten waarbij je let op de verschillende ontwikkelingsstadia:
Heb je eitjes gevonden, een larve of nimf, pop of een volwassen insect (imago)? Met de app Obsidentify op je
smartphone, kun je nagaan wat voor soort insect je gevonden hebt.
 
Metamorfose
Insecten leggen kleine eitjes om zich voort te planten. Ze leggen de eitjes zo dicht mogelijk bij voedsel, zodat de jongen
direct uit het ei kunnen eten. Vlinders leggen eitjes vaak aan de onderkant van bladeren, libellen en muggen in water
en een mestkever legt eitjes in een balletje mest onder de grond. Vaak lijkt het diertje dat uit het eitje komt nog niet op
de ouders. Uit de eitjes van een vlinder bijvoorbeeld komen rupsen. De rups gaat zich vol eten om te groeien. Nadat hij
gegroeid en een aantal keer verveld is, spint de rups een cocon waarin hij zich zal verpoppen tot een volwassen vlinder.
Dit noemen we volledige gedaanteverwisseling (metamorfose), met de stadia ei-larve-pop-imago. Een ander voorbeeld
van een insect met volledige gedaanteverwisseling is het lieveheersbeestje. Andere insecten zoals sprinkhanen en
wantsen, verpoppen zich niet. Een jonge sprinkhaan lijkt al op een sprinkhaan, maar is veel kleiner en heeft nog geen
vleugels. Bij elke vervelling krijgt hij er extra kenmerken bij, waarmee het diertje steeds meer op de ouders gaat lijken. Dit
proces noemen we onvolledige gedaanteverwisseling met de stadia ei-nimf-imago. 

 
Vogelvoederhuisje maken
Maak een ‘houten’ vogelvoederhuisje van een leeg melkpak en twijgjes:
1.. Struin de omgeving af en verzamel dunne takken en twijgjes.
2. Maak de basis van het voederhuisje: knip een grote opening aan de voor- en achterzijde van het melkpak: de ramen.
Prik aan beide kanten onder het raam een gaatje en steek daar van voor naar achter een zitstokje doorheen. Maak een
gaatje in de bovenkant van het pak en haal er een stevig touw doorheen om het op te hangen.
3. Nu kun je de buitenkant met twijgjes gaan beplakken, zodat het een echt houten huisje wordt. Knip takjes in de
lengte op maat. Het geeft een leuk effect als je ook platte schijfjes van de takjes gebruikt, of repen bast.
4. Leg vogelvoer in het voederhuisje en hang op in een boom.
Vogels mag je het hele jaar bijvoederen. Het is in de winter voor vogels moeilijker om zelf eten te vinden en ze moeten
goed eten om op temperatuur te blijven. In het voorjaar hebben ze veel voedsel nodig om eieren te leggen en jongen
groot te brengen. In de zomer gaan veel vogels in de rui en hebben ze energie nodig om nieuwe veren aan te maken.
In de herfst  gaan vogels zich voorbereiden op de winter, ze moeten goed doorvoed zijn om naar het zuiden te kunnen
trekken of de koude winter te overleven. Kortom, je kunt de vogels het hele jaar door helpen door voedsel aan te bieden.
En hoe meer voedsel je aanbiedt, hoe meer vogels er naar jouw tuin, balkon of schoolplein komen. Ze zullen je belonen
met een vogelfluitconcert.
 
Ria Platvoet
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Over(n) heerlijke
tomatensoep
Ingrediënten soep

•   1 kg tomaten, diverse kleuren en soorten grote, kleine,
snoep, kers enz …MET steeltjes en goed rijp

•   2 hele bollen knoflook, bovenkant afgesneden
•   1 grote rode ui in dunne halve plakjes gesneden
•   1 el rode balsamico azijn
•   olijfolie
•   4 takjes thijm
•   2 takjes rozemarijn
•   takje oregano
•   een paar salie blaadjes, uit de tuin of van de super

een pakje Italiaanse verse kruiden.
•   zeezout en vers gemalen peper
•   750ml bouillon van 2 blokjes
•   1 klein blikje tomaten puree
•   slagroom opgeklopt
•   potje pesto genovese of, beter nog, zelf gemaakte

Daslook pesto uit de tuin!

Soep bereiden
Laat de steeltjes aan de tomaten zitten.
Leg alle tomaten in een ingeoliede ovenschaal, schik de
uienplakjes en de knoflook bollen ertussen. Giet op elke
knoflook bol 1 el balsamico.
Schik de kruiden ertussen en er op.
Strooi wat grof zout en vers gemalen peper. Giet er wat
olijfolie over.
Zet in 200 graden heteluchtoven voor minstens 30 minuten
of tot de knoflook zacht is en de tomaten geroosterd en
gebarsten.
(Allen boven en onder warmte gaat ook).
Neem de schaal uit de oven, verwijder takjes en steeltjes,
giet het geheel in een pan. Knijp de knoflook uit en voeg
dit samen met de bouillon en tomatenpuree toe en maak
het smeuïg met de staafmixer. Nog even na sudderen en
serveren met een scheut slagroom.
 
Ingrediënten voor de mozzarella spitjes

•   mozzarella bocconcini (kleine mondvol), dus 12
mozzarella balletjes “kers” versie

•   schaaltje witbloem met wat peper en zout
•   schaaltje losgeklopt ei
•   schaaltje paneermeel 
•   pannetje
•   zonnebloem olie om te frituren

Bereiden bolletjes
Rol de uitgelekte bolletjes goed door de witte bloem, ver
volgens door het ei en dan paneren. (Ik deed dit steeds per
3 balletjes).
Rijg er steeds 3 aan een prikker.
Even goed heet frituren tot een mooi kleurtje.
Serveer op (bij) de soep.
Eventueel wat knapperig brood erbij, eet smakelijk!
Een uitzonderlijk heerlijke aroma zal uit de oven komen.
 
Annette Sieger
 

13



De Bijenstal
De eerste korte voorjaarscontrole
Meestal wacht ik - indien daartoe geen aanleiding is - met
de voorjaarscontrole tot eind maart of begin april. De eerste
zonnige en windstille dag met temperaturen in de richting
van de 20 graden is zeer geschikt voor een eerste controle
en indien nodig een uitbreiding van het broednestgedeel
te.

Eerder ingrijpen nodig?
Mocht ik echter twijfelen aan de voervoorraad of aan de
gesteldheid van de koningin, bijvoorbeeld omdat ik nu al
darren (mannelijke bijen) zie rondvliegen, dan zoek ik een
moment  om een supersnelle inspectie van het volk uit te
voeren. Bij 15 graden en gewapend met twee theedoeken
om de openstaande kast af te dekken kan ik dan een
vluchtige inspectie uitvoeren.

 
Het doel van de voorjaarscontrole
Ik concentreer mij bij de voorjaarscontrole op drie zaken:
1. Moergoedheid: tref ik vlak gesloten broed aan op het   
    eerste raam waarop zich broed bevindt?
2. Beschimmelde kantramen: zijn de buitenste kantramen 
    niet beschimmeld vanwege het vocht tijdens de winter 
    maanden?
3. Wintervoer: heeft de kast nog tenminste twee volle voer 
    ramen?

Ad 1. Het antwoord op de eerste vraag is bepalend voor
de aanwezigheid van een goed leggende koningin. Tref ik
uitstulpend gesloten broedcellen aan, dan is de koningin
hoogstwaarschijnlijk darrenbroedig geworden. Dat wil
zeggen ze heeft geen sperma meer in haar spermablaas
en legt dus onbevruchte eitjes waaruit alleen darren gebo
ren kunnen worden. Ik zoek in dit geval de moer op en haal
haar uit de kast en verenig dit volk met een ander volk door
de bakken van beide broednesten op elkaar te plaatsen.
Ad 2 en 3. Mocht ik te weinig voer aantreffen, dan hang ik
een vol raam over uit een volk, dat wel
wat kan missen. Heb ik drie of vier ramen voer, dan haal ik
er één of twee weg als reserve voor
andere volken. Als ik geen voerramen heb kan ik ze ook een
zak suikerdeeg geven. Mochten de
kantramen beschimmeld zijn of heb ik sluitblokken in de
kast, dan kan ik deze in de tweede helft van maart, wanneer
de wilgendracht op gang komt, vervangen door ramen met
kunstraat. Hiermee ondersteun ik bouwdrift van volken, die
graag in het voorjaar nieuwe raat willen bouwen.

Om alvast te noteren Open Dag Bijenstal: 
9 juli van 11.00 tot 15.00 uur

Bert Burgers, tuin-imker
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De tuincommissie
Getallen
Voor wie van cijfers houdt - over de tuindiensten van 2022:
* Leden met ‘normale’ tuindienst: 118.
* Bestuur en commissies incl. buffet-,  winkeldienst en
   containers: 79.
* Vrijstelling door leeftijd: 84.
* Ondersteuning tuincommissie - begeleiders, chauffeurs, 
   gereedschap, administratie, koffie: 16
* Vaste klus onderhoud park- groenwallen, invasieve
   exoten, enz.: 31.
* Schoonmaken bivak/clubhuis: 6.
* Overige vrijstellingen - medisch en andere: 9.
Totaal tuinders: 343
 
Wintertuindienst
In februari hebben we als experiment twee wintertuindien
sten georganiseerd. We kregen signalen dat een aantal
tuinders ook in de donkere wintermaanden wel iets wilden
doen aan het onderhoud van ons park. Beide keren waren
erg gezellig met zelfgemaakte snert in de pauze en er is veel
werk verzet. Iedereen bedankt daarvoor.

Eikenprocessierups
De gemeente heeft op een aantal plekken op het park als
proef kasten opgehangen of neergezet in de buurt van
eikenbomen. Deze kasten zijn bedoeld om dit voorjaar de
eikenprocessierups te bestrijden. Maar er staat een waar
schuwing op de kasten dat er nesten van eikenprocessie
rupsen in zitten. Hoe zit dat?
In deze nesten hebben sluipwespen en sluipvliegen eitjes
in de rupsen gelegd. Deze rupsen gaan dood en er groeien
meer natuurlijke vijanden. Wanneer de natuurlijke vijanden
uit de kasten zijn weggevlogen, worden de nesten ver
brand. De broedkasten zijn zo gemaakt dat er geen overlast

kan ontstaan door de brandhaartjes van de rupsen. De
resultaten van eerdere proeven zijn veelbelovend. Het
aantal natuurlijke vijanden was vergroot, dus er was minder
overlast van de rupsen. 
Ontdek je dit voorjaar toch een nest in een eikenboom, geef
dit dan door aan ons: tuin@vtv-waterland.nl  Wij nemen dan
contact op met de gemeente.
 

Heggen
Half maart begint het broedseizoen van de vogels. Dit duurt
tot half juli. Probeer het knippen van je heggen uit te stellen
tot na deze datum. Maar kijk in ieder geval heel goed of er
geen nesten in de heg zitten.
Zo was er vorig jaar het al eerder door ons vermelde ver
haal:  “Wij hadden in mei een broedende merel in de heg
en begin juni had onze tuinwinterkoning een nestje in een
struik tegen de heg aan. Grote schrik toen op een dag begin
juni onze buren de snoeischaar in de belendende haag op
50 cm afstand van het winterkoningnest zette. Gelukkig
waren we op de tuin en konden we ze nog net van een
gruwelijke moordpartij weerhouden.”
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Zelf je tuindienstkaart controleren
Aan het eind van het seizoen sturen we iedereen die volgens
onze administratie geen vijf tuindiensten heeft gedaan een
mail met de datums waarop je wel tuindienst hebt gedaan.
We vragen dan of je dat wilt controleren. Daar kregen we
een vervelende opmerking over.
We doen heel erg ons best om onze administratie foutloos
te hebben, maar dat is niet heel simpel. Als er volgens jou
iets niet klopt kijken we daar samen naar en verbeteren we
het als dat nodig is. Zo voorkomen we onterechte boetes
op je jaarfactuur. En daar hebben jijzelf, de penningmees
ter, wij als commissie en de afdeling financiën van de Bond
dan veel extra werk door.

Ergernis
In deze rubriek houden we iedereen op de hoogte van wat
er speelt rond het onderhoud van ons park. We proberen
de toon in deze rubriek prettig te houden. Helaas is ons dat
bij het volgende onderwerp niet gelukt.
In februari van dit jaar hebben we twee winterdiensten
gehad. Het was erg gezellig, er is hard gewerkt en er was
erwtensoep voor de aanwezigen. Tijdens deze tuindiensten
zijn we begonnen met het verzamelen van zwerfafval op
het park. Het resultaat zie je op de foto.
We balen van de hoeveelheid troep op de groenwallen, in
de bospercelen en gewoon op het park. We begrijpen niet
waarom dit gebeurt. Als je hier een tuin hebt, moet je toch
snappen dat plastic bloempotten, zonneschermen, geïm
pregneerd hout vol chemicaliën en al het andere dat we
hebben gevonden, niet thuishoort in de natuur. Laten we
onze leefomgeving schoon houden.
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Dit jaar gaan we als tuincommissie extra inzetten op de
bestrijding van zwerfafval op Water-Land. Het afvoeren van
grof vuil is je eigen verantwoordelijkheid. Heb je hiermee
een probleem, gooi het vuil dan niet ergens neer maar
neem contact met ons op. Dan zoeken we samen naar een
oplossing.
Als je een stukje groenwal omspit en de aarde bekijkt, zie
je dat deze vol kleine stukjes plastic zit. Er wordt op dit mo
ment veel onderzoek gedaan naar het effect van micro
plastics in de natuur en op ons eigen lichaam. De resultaten
zijn tot nu toe niet heel prettig. Daarom vragen we je om
geen plastic meer op de groenwallen te gooien, ook geen
kleine hoeveelheden.

Een vriendelijke tuin voor insecten
Op nu.nl stond een interessant artikel over welke planten je
in de tuin zou moet zetten. Hier een korte samenvatting van
het artikel.
Het aantal insecten in Nederland is de afgelopen jaren
dramatisch gedaald, onder andere door de klimaatveran
dering, het maaibeleid, stikstofvervuiling, gifgebruik, ontwa
tering en de verspreiding van invasieve planten en dieren.
De achteruitgang van bijen, vlinders en zweefvliegen heeft
grote gevolgen voor de natuur en de biodiversiteit, omdat
deze insecten een belangrijke rol spelen in bestuiving en
voedselketens. Een groene tuin kan bijdragen aan het
behoud van de natuur en de verschillende diersoorten in
Nederland. Een geschikte tuin bevat inheemse planten die
over duizenden jaren unieke relaties hebben opgebouwd

met verschillende soorten dieren, schimmels en meer. Ge
bruik daarom geen tuinplanten als hortensia's, buxushaag
jes of palmbomen, maar inheemse planten. Verder is het
belangrijk om nestgelegenheid te bieden aan piepkleine
wespjes en bijen. Een insectenhotel kan hierbij helpen.
Een tuin zo natuurlijk mogelijk ingericht met veel inheemse
planten, bloeiende kruiden, moerasplanten, knotbomen,
bessenstruiken en inheemse klimplanten biedt hoop als
praktische oplossing. Deze aanpassingen hebben geleid
tot meer dan tweeduizend waargenomen soorten in zo'n
tuin, waaronder 23 nieuwe soorten voor Nederland. Ande
re diersoorten, zoals egels, kikkers, salamanders, vogels en
steenmarters, kunnen ook profiteren van zo'n tuin.

Dus als je nieuwe planten zoekt voor je tuin, zoek in een
tuincentrum of op internet eerst eens naar ínheemse
planten..
 
De tuincommissie
 

(bron: António Pena)
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Regels omtrent verkoop van huis en tuin
Het afgelopen jaar zijn er op Water-Land maar liefst 32 tuinen overgedragen aan nieuwe tuinders. Dat ging echter
niet altijd probleemloos. In enkele gevallen was er gedoe over de waardebepaling van huisjes. Soms viel de staat
van overgedragen huisjes en tuinen tegen of waren er verborgen gebreken, die pas na de overdracht duidelijk
werden. Om zulke problemen te vermijden neemt het bestuur de volgende maatregelen.
 
Controle op huisjes en tuinen
Bij de overdracht van een tuin en huisje moet alles in orde zijn en voldoen aan de regels van de Bond van Volkstuinders
en het Huishoudelijk Reglement van Water-Land. Een verkoper van een tuin en huisje moet er voor zorgen dat alles volgens
de regels is, voordat de overdracht kan plaatsvinden.
Dat betekent dat niet toegestane bouwsels in een tuin moeten worden afgebroken, een teveel aan verharding zoals
tegels, grind en vlonders, moet verwijderd en afgevoerd worden en bomen die te dicht aan de erfgrens staan en overlast
geven aan de buren, moeten eerst gekapt worden.
Ook is er een regel dat een tuinder er voor moet zorgen het huisje en de tuin in een redelijke staat van onderhoud te
houden. VTV Water-Land bestaat nu ruim veertig jaar en veel van de huisjes op ons complex zijn dus ook al ongeveer zo
oud en bij slecht onderhoud van de huisjes verkeren ze soms in een erg slechte of zelfs deplorabele staat. Dan kan de
taxatiecommissie concluderen dat er sprake is van een sloophuisje, dat geen waarde meer heeft. Wat de meeste tuinders
niet weten is dat, in het geval het om zo’n sloophuisje gaat en de tuin verkocht wordt, de verkoper verantwoordelijk is
voor de sloop van het tuinhuisje en het afvoeren van de rommel. Daardoor kan de overdracht van een tuin worden
opgehouden en kan er voor de verkoper hoge kosten bijkomen.
 
Waardebepaling
Gebleken is dat de formulieren van de Bond van Volkstuinders voor de taxatie en de uiteindelijke waardebepaling van
huisjes niet altijd duidelijk zijn en dat er bij de afronding van de geschatte waarde verschillen kunnen optreden. Over dit
probleem is gesproken met de bond, maar dat is nog  niet opgelost. Gelukkig meldt de bond dat er nieuwe, aangepas
te, formulieren voor de taxatie en de waardebepaling in de maak zijn. In afwachting van die nieuwe formulieren, zal bij
overdracht een en telkens dezelfde manier van waardebepaling en afronding worden gebruikt.
 
Verborgen gebreken
Ervaringen hebben ons geleerd dat het soms voorkomt dat een tuin en een huisje na de overdracht allerlei gebreken
vertonen waarbij geen rekening is gehouden bij de verkoop.
Voorbeelden zijn een lekkend dak, lekkende waterleiding, niet functionerende elektrische installatie, verrotte vloeren, of
een met puin volgestorte vijver. Daarom heeft het bestuur besloten dat het bedrag van de verkoop na de overdracht
twee weken in portefeuille wordt gehouden om de nieuwe eigenaar de gelegenheid te geven te onderzoeken of er
sprake is van een verborgen gebrek. Als daar sprake van is, moet dit binnen die periode gemeld worden aan het bestuur.
Het bestuur kan dan besluiten de reparatie van het gebrek te verhalen op de verkoper.
 
Zorgvuldige taxatie
Onderdelen van huisjes die niet bekeken kunnen worden door de taxatiecommissie, worden op nul euro gewaardeerd.
Een voorbeeld daarvan is, dat, als er niet onder een huisje gekeken kan worden, de waarde van de vloerbalken en de
vloer op nul wordt gesteld.
Voor veel kopers en verkopers is het ook niet duidelijk wat er onder de taxatie van een huisje valt en wat bij de inboedel
hoort, die verkoper eventueel ter overname kan aanbieden.
Zo wordt een elektrische installatie van zonnepanelen niet getaxeerd. Dat valt onder de inboedel.
De gasinstallatie wordt standaard afgekeurd en twee weken na de overdracht wordt die installatie door de technische
commissie gecontroleerd of die aan de voorschriften voldoet.
 
Voorlichting voor nieuwe tuinders
Het komt nogal eens voor dat nieuwe tuinders geen idee hebben waar ze aan beginnen als ze een tuin overnemen.
Soms valt het tuinieren erg tegen en wordt de tuin na één of twee seizoenen weer van de hand gedaan. Daarom moet
duidelijk zijn dat het niet gaat om het verkrijgen van een recreatiehuisje, maar van een volkstuin en dat je dan lid wordt
van een volkstuinvereniging met de rechten en plichten die bij dat lidmaatschap horen.  
Het doel van onze vereniging is immers de leden de gelegenheid te geven te tuinieren en actief in een natuurlijke om
geving bezig te zijn. Het bestuur zal ervoor zorgen dat, als een aspirant-lid zich bij bij Water-Land aanmeldt, hij of zij een
voorlichtingsfolder van Water-Land ontvangt waar dit doel van de vereniging en de rechten en plichten van het lidmaat
schap helder zijn verwoord. Immers duidelijk moet zijn waar je aan toe bent, als je een tuin overneemt.
Daarnaast zal er voor nieuwe tuinders jaarlijks een voorlichtingsmiddag in het clubhuis worden georganiseerd. Dit jaar
op zaterdag 13 mei.
 
Namens het bestuur,
Peter Vertegaal en Piet van Mansfeld
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Winterwerk op Water-Land
Afgelopen winter is er heel wat gebeurd op Water-Land. Hieronder een beknopte opsomming van wat er zoal aan
werk verricht is en wat nog gedaan of afgemaakt moet worden.
 
De paden
Na goedkeuring door de Algemene ledenvergadering (ALV) van het plan om de schelpenpaden op Water-Land 
grondig te renoveren, heeft het bestuur de firma Bogaart de opdracht gegeven het werk uit te voeren. Een flinke tegen
valler was het voortdurende erg natte weer deze winter, waardoor de paden niet goed gewalst konden worden en de
trekker herhaalde malen vast kwam te zitten. Nu zien veel paden er goed uit, maar helaas, op  het moment van het
schrijven van dit stukje is het werk nog niet helemaal afgerond: hier en daar moeten nog hopen afval opgeruimd worden
en een stuk moet nog gewalst worden. Ook moet worden opgemerkt dat de schelpen op enkele plaatsen nog vrij los
op de paden liggen, waardoor het er zwaar fietsen is. Naar verwachting worden de paden weer een stuk harder als het
droger weer wordt en ze weer meer belopen worden. Maar zoals gezegd, het werk is nog niet afgerond en kan hier en
daar nog wat worden gewalst. Door het werk aan de paden zijn op sommige plekken de grasvelden stuk gereden. De
firma Boogaart gaat die plekken nog egaliseren en met gras inzaaien.
Ten slotte moet worden gemeld dat we van de gemeente ook een extra berg kleischelpen (ongeveer 40 m3) hebben
ontvangen, die nu op de parkeerplaats ligt. Dat is bedoeld voor snelle reparatie en onderhoud van de paden.
 
Bomenonderhoud
Er staat op Water-Land een flink aantal iepen en nogal wat van die bomen zijn in slechte conditie. In opdracht van de
gemeente is er deze winter een flink aantal bomen gerooid en nieuwe jonge bomen zijn terug geplant. Daarnaast heeft
de gemeente een omvangrijke bomensnoei op Water-Land laten uitvoeren. De treurwilgen langs de vijver bij de ingang
van ons park zijn teruggesnoeid met behoud van hun monumentale karakter en veel alleenstaande bomen zijn flink
‘opgekroond’ waarbij veel hangende takken zijn verwijderd. Door dit zware werk hebben de gazons op Water- Land
schade opgelopen, die nog hersteld moet worden.
Ook in de bospercelen zijn er heel wat scheef gezakte en zieke bomen geveld. Dat waren vooral kersenbomen en zieke
iepen. Om het bodemleven te stimuleren en de biodiversiteit in de percelen te bevorderen zijn de stammen vaak blijven
liggen evenals de takken, nadat die klein en plat zijn gemaakt. De zieke iepen  zijn uiteraard helemaal weggehaald. 
Met één boomstam is iets bijzonders gebeurd. Dat lees je verderop in deze Waterlander.
 
Bloemenstroken
Vorig voorjaar zijn er op Water-Land verschillende zogenaamde pinksterbloemstroken aangelegd in de gazons langs het
schapenbos en naast de hoofdingang. Daarvoor zijn in de herfst ervoor die stroken gefreesd en ingezaaid. Het resultaat
was echter teleurstellend: al wat er dat voorjaar opkwam was gras, niks geen pinksterbloemen en nauwelijks andere
planten. Tja, dan blijkt ook weer dat we de natuur niet aan een touwtje hebben….
Maar goed, we hebben ons laten adviseren hoe we hier wel mooie bloemstroken kunnen maken en we proberen het
dit jaar opnieuw. Afgelopen winter hebben we de stroken laten opploegen en over een paar weken worden ze gefreesd.
Dan blijven ze een paar weken onaangeroerd liggen en als het weer meezit, worden de stroken ingezaaid met een
bloemen mengsel van Boekweit, Gipskruid, Rode klaver, Blauwe korenbloemen, Margrieten, Dille en Borage.  We duimen
dat het nu wel goed gaat en hopen op een spectaculair bloemenresultaat!
 
Vogelbosjes
De gemeente heeft Water-Land gevraagd mee te werken aan de versterking van de biodiversiteit in Almere door het
aanleggen van vogelbosjes. Dat zijn vrij dicht op elkaar geplante struiken en klein blijvende boompjes, waarin vogels
kunnen schuilen en foerageren. De soorten die in zo’n bosje aangeplant worden, zijn vooral bessen dragende struiken
waar vogels dol op zijn zoals meidoorn, Gelderse roos, kardinaalsmuts, lijsterbes en hulst. Omdat een vogelbosje uit in
heemse soorten bestaat, leven er ook veel insecten en allerlei ander klein grut in deze bosjes. Die vormen ook een
voedselbron voor vogels. In de lente hebben mezen en andere zangvogels immers een massa beestjes (van rupsen tot
spinnen) nodig om te voederen aan hun jongen. Het is de bedoeling dat de vogelbosjes na enkele jaren groei compact
en dicht worden: centraal komen de kleine boompjes en aan de rand de struiken. Zo komen hazelaars en boswilgen in
het midden, terwijl sleedoorn, sporkehout en vlier aan de rand worden geplant. Hoger dan drie meter moeten ze niet
worden. Water-Land heeft voor dit doel tientallen struiken van de gemeente  gehad, die in de komende tuindiensten als
beginnende vogelbosjes zullen worden geplant. Daarvoor zijn er zes zonnige plaatsen voor evenzoveel vogelbosjes
bepaald van zo’n vier à vijf meter doorsnee. Ze komen verspreid in de grasvelden te staan, waar voldoende ruimte is en
die op redelijke afstand liggen van individuele tuinen. Het betreft struiken zoals hondsroos, meidoorn, hulst, hazelaar,
sleedoorn en vlier. Het eerste jaar zal er nog niet veel van te zien zijn, maar over een jaar of drie hebben we dan mooie
schuilplaatsen voor meer vogels op Water-Land gemaakt!
Namens het bestuur
Piet van Mansfeld
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Een bijzonder 'boomteken'
Kunstenaar Jos Bregman heeft het bestuur van Water-Land gevraagd mee te werken met een bijzonder project.
Daarover laten we hem zelf aan het woord:
  
“Ik oogstte zestien bomen uit Almere voor mijn kunstproject Het Groot Almeers Stadsbos. Onderdeel van het project is
op iedere oogstplek een landmark terug te zetten als een ode aan de boom die er ooit groeide. Zo oogstte de gemeen
te vorig jaar zomer een grote, maar zieke es op Water-Land en nu heb ik een deel van de stam als landmark teruggezet
op het terrein. Ik bouw een chip in al mijn samples: in de chip zit de herkomst van de boom, ook in deze es op Water-Land.
Probeer het zelf eens met je telefoon, je kunt een NFC reader app downloaden.
Het landmark is  om te vergaan: langzaam breekt een keur aan schimmels en kleine beestjes het landmark af. Na verloop
van tijd wordt het dus compost, voeding voor de bodem. De chip zoeken we dan tussen de compost uit en bewaren we
ter archivering: een blijvende ode aan Het Groot Almeers Stadsbos.”

Het bestuur vond dit een sympathiek project en besloot eraan mee te werken met het volgende resultaat:
Half maart is het boomteken op ons terrein geplaatst aan het begin van de bloemenweide bij de hoofdingang. Op de
foto’s zie je het oogsten van de es en het gedeelte van de stam die is teruggeplaatst met een tekstbordje en de chip
bovenin.
 
Namens het bestuur,
Piet van Mansfeld
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Bestuur  bestuur@vtv-waterland.nl

Secretariaat  secretariaat@vtv-waterland.nl

Financiën  penningmeester@vtv-waterland.nl

Verkoop   verkooptuinen@vtv-waterland.nl

Zaterdag 11.00 - 13.00 uur

Zondag   11.00 - 12.00 uur

Zomervakantie 6
weken 

19.00 - 20.00 uur woensdag 

Afvoer huisvuil idem als openingstijden
winkel

Buffet   buffet@vtv-waterland.nl

Communicatie   communicatie@vtv-waterland.nl

Educatie   edu@vtv-waterland.nl

EHBO    EHBO@vtv-waterland.nl

Inkoop   inkoop@vtv-waterland.nl

Recreatie   recreatie@vtv-waterland.nl

Tuin   tuin@vtv-waterland.nl

Technisch   technisch@vtv-waterland.nl

Veiligheid   veiligheid@vtv-waterland.nl

Bijenstal   tuin.imker.almere@gmail.com

Schapen zaken   hvanriessen@gmail.com

Voorzitter
Bertus Kempes

Penningmeester en verzekeringszaken
Vacant
NL57 RABO 0174 1931 81 t.n.v. VTV Water-Land
te Almere

Secretariaat 
Bert van der Weijde
Adreswijzigingen en dergelijke altijd schriftelijk
aan de secretaris melden
 
Adres vtv Water-Land
Meentweg 2
1358 BP Almere 
 
Bestuurszitting
1e  en 3e zaterdag van de maand in de bivak
april t/m september, 11.00 - 12.00 uur

Contact

Website vtv-waterland.nl
 
EHBO 06-83904491

AED    bij de Bivak, aanwezig van 1 april - 1 oktober
 
Openingstijden Winkel vanaf 1e zaterdag in
april 
ook voor gevonden voorwerpen

Commissies

april 08.00 - 18.00 uur

mei t/m augustus 06.00 - 23.00 uur

september  08.00 - 18.00 uur

Schade
Glas: bel Service Glasherstel 0299-283362
Overig: zie de website van de bond bij het tabblad
Praktische informatie
eigen risico: € 150,00
 
Accu gereedschap
Aangedreven door een accu is het hele jaar toe
gestaan, mits er geen (geluids)overlast wordt ver
oorzaakt. Dit ter beoordeling van het bestuur. Het
bestuur kan in bijzondere gevallen ontheffing verle
nen. Aan de ontheffing kunnen voorwaarden wor
den verbonden.

Aggregaat
Het gebruik van een aggregaat is op bepaalde tij
den toegestaan als stroomleverancier voor elek
trisch aangedreven (tuin)gereedschap. In april en
september op maandag, woensdag en zaterdag
van 9.00 tot 14.00 uur.

Grasmaaier
Het gebruik van een door benzine motor aange
dreven grasmaaier is in de periode 1 april tot 1 ok
tober toegestaan op maandag, woensdag en za
terdag van 9:00 uur tot 14:00 uur. Het is tevens toe
gestaan op woensdag tussen 18:00 uur en 20:00
uur.

Toegangshekken:
Grote toegangshek en zijhek westzijde geopend:

Op andere tijden heb je de tag nodig om het hek
te openen.
 
In de maand oktober toegang met de tag.
Van november t/m februari is de tuin alleen met de
tag toegankelijk tussen 09.00 en 18.00 uur.
In maart met tag tussen 07.00 en 22.00 uur.
 
Het zijhek oostzijde is geopend van 1 april t/m
30 september.

Bij storing of noodgevallen kun je bellen met 06
33736384.
Het vergeten van je tag is geen noodgeval!

INDIEN ONBESTELBAAR: MEENTWEG 2, 1358 BP ALMERE


